



ADR Institute of Canada
Institut d'arbitrage et de
médiation du Canada ^{TM/MC}

LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA

ADRIC Bulletin

June 2024

**la version française suit*

Top News

National Conference

Affinity Partners

Canadian Arbitration and
Mediation Journal

Affiliate Events

ADR...The Future is
NOW!



ADRIC 2024: ANNUAL NATIONAL CONFERENCE

ADR...The Future is NOW! A theme that resonates the ongoing challenges that our sector is facing with technology and changing landscapes in ADR.

We are pleased to announce our 50th Annual General Meeting (AGM) and Annual National Conference will be held in Toronto on October 24-25, 2024.

Registration for the ADRIC 2024 Annual National Conference is now open, featuring a 40% discount applied at checkout Reserve NOW before this discount disappears!

[CLICK HERE TO REGISTER!](#)

CALL FOR SPEAKERS

Submissions for Speakers are now being considered, please send your submission to: Administrativecoordinator@adric.ca. Your contributions will make this 50th conference a huge success. You can present on all facets of ADR, Arbitration, Mediation, Adjudication, Restorative Justice, just to name a few.

VENUE

The venue for our 50th Annual Conference will be the Fairmont Royal York in Toronto. We have secured a \$399 per night group rate. The booking link is now live and ready for you to book. Click here to book your hotel room: <https://book.passkey.com/event/50794302/owner/12204/home>

You are also welcome to call the Reservations Department at 1-800-663-7229 or their Global Reservations Centre at 1-800-441-1414. For ease of booking, we recommend that callers identify themselves as being with the ADR Institute of Canada.

There is a limited amount of space available for hotel rooms. Please make your reservations now!



SPONSORSHIP

The ADIC 2024 National Conference has six different packages of Sponsorship Entitlements, which all have limited sponsors. Act now to guarantee your visibility.

To get more information on the available package, visit: https://adric.ca/wp-content/uploads/2024/06/ADIC-National-Conference-Prospectus-2024_updated.pdf

SPONSORS

We sincerely thank all our current sponsors for their generous support thus far.



ADR Notable



DENTONS

Stikeman Elliott



MEET THE CONFERENCE COMMITTEE:

Click through for their biographies!

**MEGAN KEENBERG, C.S., Q. ARB.,
FOUNDER – KEENBERG & Co**
(Conference Committee Co-Chair)



[Megan's Biography](#)

DAVID McCUTCHEN, LLB, C. ARB,
ARBITRATOR – ARBITRATION PLACE
(Conference Committee Co-Chair)



[David's Biography](#)

GARY LACASSE,
EXECUTIVE DIRECTOR
ADR INSTITUTE OF CANADA



[Gary's Biography](#)

**PRAMILA JAVAHERI, BA (HONS),
C.MED, Q.ARB, WFA**



[Pramila's Biography](#)

WARREN FOLEY,
PARTNER – GOWLING, WGL



[Warren's Biography](#)

JOSIE PARISI, PARTNER,
FINANCIAL RESTRUCTURING AND
TRANSACTION SERVICES
BDO LLP CANADA



[Josie's Biography](#)

BRINGING VALUE TO YOUR MEMBERSHIP!
FOCUS ON OUR AFFINITY PARTNER MARSH INSURANCE



Marsh Errors and Omissions insurance and so much more.

Why should I purchase liability insurance through the ADRIC sponsored insurance program?

Marsh Canada has worked on behalf of the ADR Institute of Canada to obtain coverage underwritten by Trisura Guarantee Insurance Company specifically tailored for professionals in the alternative dispute resolution field. Professional Liability, Cyber Liability, Property, Commercial General Liability (CGL), and Identity Restoration insurance coverages are available at special rates to members of the ADR Institute of Canada. In addition, Professional Liability discounts (offered by the program insurer) have been arranged for members as follows:

- Members with a Chartered designation (20%).
- Members with a Qualified designation (5%).
- Members who have completed an ADRIC accredited ethics course (10% for each of the next three years following completion).
- Members who are claims free under CGL and Property coverages (5%).
- Discounts are subject to a total maximum of 25%

Act now or get an estimate for your insurance needs. For more information: <https://adric.ca/membership/member-benefits/professional-insurance-program/>

ANOTHER AFFINITY PROGRAM



We do have some licenses available. If you are interested in our Enterprise account at this Zoom level, please reach out to us to purchase this product.

UPDATE YOUR MEMBERSHIP DATA / ADR CONNECT

We encourage ADRIC members to ensure their membership data is up to date for ADR Connect. Keeping membership information current is crucial for facilitating seamless communication, networking, professional development opportunities, and being chosen for our rosters within the alternative dispute resolution community. By updating your profiles with recent contact details, credentials, and areas of expertise, you can maximize your visibility and engagement within the ADRIC network. This proactive approach not only enhances individual member experiences but also strengthens the collective impact of ADR professionals in promoting effective conflict resolution practices across various sectors.

CALL FOR SUBMISSIONS

The Canadian Arbitration and Mediation Journal is seeking submissions from scholars, practitioners, and students on any process or aspect of ADR. We are also looking for book reviews or original writing on a broad range of dispute resolution topics. Submissions from different sectors and disciplines such as business, communications, economics, engineering, government, law and psychology are welcomed.

Members and friends of the ADR Institute of Canada who wish to write for the Journal are encouraged to do so and to contact a member of the Editorial Board regarding their submission at: journal@adric.ca



For submission and formatting requirements please see [Contributor Guidelines for Potential Authors](#).

CANADIAN TRANSPORTATION AGENCY

The Canadian Transportation Agency (CTA), in collaboration with ADR Institute of Canada (ADRIC) is updating its list of Arbitrators. If you are interested in being considered for inclusion on CTA's roster of arbitrators, visit our website for further information: <https://adric.ca/otc-cta/>

GREENER ARBITRATIONS

The ADR Institute of Canada (ADRIC) is proud to announce that we are formally supporting the Campaign for Greener Arbitrations: The Green Pledge, an initiative aimed at reducing the environmental impact of the international arbitration community.

Our participation underscores our steadfast commitment to reducing the environmental impact of our operations and those of our stakeholders in recent years.



VISIT US AT:
greenerarbitrations.com

ADRIC'S MEETING WITH THE CANADIAN BAR ASSOCIATION (CBA)



From left to right: Elena Mamay, Elena Merritt, Shannon Belvedere, Gary Lacasse (ADRIC), Katherine Symonds, Frank McBrearty
On screen from left to right: Véronique Morissette, Laura Allan

This photo was captured during an in-person meeting between the ADR Institute of Canada (ADRIC) and the Canadian Bar Association (CBA) on Friday, June 14, 2024, in Ottawa, Ontario. The primary outcome of the meeting was to collaborate on joint projects aimed at advancing ADR in Canada.

EVENTS FOR THE AFFILIATES

ADR Institute of Ontario (ADRIO)

AI Workshop for ADR Professionals

July 27, 2024 ~ 10:00am - 2:00pm (EST)

<https://adr-ontario.ca/AIworkshop/>

This event will be available online to all members. All ADRI members will also get a special discount.

ADR Institute of Alberta (ADRIA)

Consensus Decision Making, November 2024

Are you involved in multi-party consultation or public engagement? Do you want to bring stakeholders together to find creative solutions? Our online Consensus Decision-Making Course is designed for you!

Course Highlights:

- Overview of Consensus Processes: Learn essential tools and techniques.
- Interactive Online Sessions: Engage from the comfort of your home.
- Expert Instruction: Gain insights from leading professionals.

Course Fee: \$2100

Special ADRIA Members Price: \$2000

Pre-requisites: None

For more information, class dates & times, and to register, visit our website: <https://adralberta.com/events/consensus-decision-making-nov-2024/>

Separation and Divorce Mediation: Spousal Support & Division of Property, November 2024

Enhance your mediation skills with our advanced online course, Separation and Divorce, Spousal Support and Division of Property, part of the ADRIA Advanced Separation and Divorce Certificate Program. Learn federal and provincial laws on spousal support and property division.

Details:

- Format: Online
- Fee: \$800
- Pre-requisite: Previous evaluated mediation training

Elevate your expertise in handling complex cases.

For more information, class dates and times and to register, visit our website <https://adralberta.com/events/separation-and-divorce-mediation-spousal-support-division-of-property-online-nov-2024/>

JOB OPPORTUNITIES

The Canadian Centre for Ethics in Sport (CCES) is looking to hire an Executive Director in Ottawa, ON. For more details about the position, click here: <https://cces.ca/executive-director-safe-sport>

Submit your application online at BambooHR by June 28, 2024, through this link: <https://cces.bamboohr.com/careers/46>.

If you have any questions about the position, please contact Robin Witty at rwitty@sportlaw.ca



ADR Institute of Canada
Institut d'arbitrage et de
médiation du Canada ^{TM/MC}
LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA

L'IAMC Bulletin

juin 2024

À La Une

- Conférence Nationale
- Partenaires d'affinité
- La Journal d'arbitrage et de médiation canadien
- Événements pour les affiliés

PRD...l'avenir est MAINTENANT!



L'IAMC 2024: CONFÉRENCE NATIONALE

PRD... l'avenir est MAINTENANT! Ce thème fait écho aux défis actuels auxquels notre secteur fait face, notamment en ce qui concerne les avancées technologiques et l'évolution rapide du paysage des modes de prévention et de règlement des différends (PRD).

Nous avons le plaisir d'annoncer que notre 50e assemblée générale annuelle (AGA) et conférence nationale annuelle se tiendront à Toronto les 24 et 25 octobre 2024.

Les inscriptions à la conférence nationale annuelle 2024 de l'IAMC sont ouvertes. Une réduction de 40 % est appliquée au moment du paiement. Réservez DÈS MAINTENANT avant que cette offre ne prenne fin!

[CLIQUEZ ICI POUR VOUS INSCRIRE MAINTENANT](#)

APPEL AUX CONFÉRENCIERS

Les soumissions pour les conférenciers sont maintenant prises en considération. Veuillez envoyer votre soumission à : Administrativecoordinator@adric.ca. Vos contributions feront de cette 50e conférence un grand succès. Vous pouvez faire des présentations sur tous les aspects des PRD : arbitrage, médiation, décision, justice réparatrice, pour n'en nommer que quelques-uns.

LIEU

Le lieu de notre 50e Congrès annuel sera le Fairmont Royal York à Toronto. Nous avons obtenu un tarif de groupe de 399 \$ par nuit. Le lien de réservation est maintenant actif et prêt pour vous permettre de réserver.

Cliquez ici pour réserver votre chambre d'hôtel : https://book.passkey.com/event/50794302/owner/12204/home?lang=fr_CA

Vous pouvez également appeler le Service des réservations au 1-800-663-7229 ou leur Centre mondial de réservations au 1-800-441-1414. Pour faciliter la réservation, nous recommandons aux appelants de se présenter comme étant affiliés à l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada.



Le nombre de chambres d'hôtel est limité. Veuillez effectuer vos réservations dès maintenant!

LES OPPORTUNITÉS DE COMMANDITE

Le Congrès national de l'IAMC 2024 propose six différents forfaits de commandite. Les possibilités de commandite sont restreintes. Réservez rapidement pour assurer votre visibilité auprès de notre communauté.

Pour obtenir plus d'informations sur les forfaits disponibles, visitez : https://adric.ca/wp-content/uploads/2024/06/ADRIC-National-Conference-Prospectus-2024_updated.pdf

LES COMMANDITAIRES

Nous exprimons notre sincère gratitude à tous nos commanditaires actuels pour leur généreux soutien jusqu'à présent.



ADR Notable



DENTONS

Stikeman Elliott



RENCONTREZ LE COMITÉ DE CONFÉRENCE:

Cliquez pour voir leurs biographies !

**MEGAN KEENBERG, C.S., Q. ARB.,
FONDATRICE – KEENBERG & CO**
(co-présidente du comité du congrès)



[*la biographie de Megan*](#)

**DAVID McCUTCHEN, LLB, C. ARB.,
ARBITRE – ARBITRATION PLACE**
(co-présidente du comité du congrès)



[*la biographie de David*](#)

**GARY LACASSE,
DIRECTEUR GÉNÉRAL
INSTITUT D'ARBITRAGE ET DE MÉDIATION
DU CANADA**



[*la biographie de Gary*](#)

**PRAMILA JAVAHERI, BA (HONS),
C.MED, Q.ARB, WFA**



[*la biographie de Pramila*](#)

**WARREN FOLEY,
ASSOCIÉ – GOWLING, WGL**



[*la biographie de Warren*](#)

**JOSIE PARISI, ASSOCIÉE,
RESTRUCTURATION FINANCIÈRE ET
SERVICES DE TRANSACTION
BDO LLP CANADA**



[*la biographie de Josie*](#)

APPORTER DE LA VALEUR À VOTRE ADHÉSION ! FOCUS SUR NOTRE PARTENAIRE AFFINITAIRE MARSH INSURANCE



Assurance erreurs et omissions de Marsh et bien plus encore.

Pourquoi devrais-je souscrire une assurance responsabilité par l'entremise du programme d'assurance parrainé par l'IAMC?

Marsh Canada a travaillé au nom de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada pour obtenir une couverture souscrite par Trisura Guarantee Insurance Company spécialement adaptée aux professionnels du domaine des modes de PRD. Les couvertures d'assurance responsabilité professionnelle, cyber-responsabilité, biens, responsabilité civile des entreprises et rétablissement de l'identité sont offertes à des taux spéciaux aux membres de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada. De plus, l'Institut a négocié auprès de l'assureur du programme des tarifs préférentiels sur l'assurance responsabilité professionnelle, exclusivement pour ses membres. Ces réductions s'appliquent comme suit :

- Membres ayant obtenu une désignation professionnelle de niveau agréé (20 %)
- Membres ayant obtenu une désignation professionnelle de niveau qualifié (5 %)
- Membres ayant suivi un cours d'éthique accrédité par l'IAMC (10 % pour chacune des trois années suivant la réussite du cours)
- Membres sans réclamation pour les couvertures RCG et biens (5 %)
- Les réductions sont assujetties à un maximum total de 25 %

Agissez maintenant ou obtenez une estimation de vos besoins en assurance. Pour plus information: <https://adric.ca/fr/membership/member-benefits/professional-insurance-program>

PROGRAMME D’AFFINITÉ



Nous avons quelques licences disponibles. Si notre compte Entreprise à ce niveau de Zoom vous intéresse, n'hésitez pas à nous contacter pour acheter ce produit.

MISE À JOUR DE VOS DONNÉES D’ADHÉSION/SE CONNECTER À LA PRD

Nous encourageons les membres de l'IAMC à s'assurer que leurs données d'adhésion sont à jour pour ADR Connect. Ces données sont cruciales, car elles facilitent la communication, le réseautage, les possibilités de perfectionnement professionnel, et vous permettent de vous faire ajouter à nos listes au sein de la communauté de praticiens du règlement extrajudiciaire des différends. En vous assurant que vos coordonnées, vos titres de compétence et vos domaines d'expertise sont à jour dans votre profil, vous pouvez maximiser votre visibilité et votre engagement au sein du réseau de l'IAMC. En prenant l'initiative, non seulement vous améliorez votre expérience individuelle, mais aussi renforcez le poids collectif des professionnels du règlement extrajudiciaire des différends dans la promotion de pratiques efficaces de résolution des conflits dans divers secteurs.

APPEL AUX RÉDACTEURS

Le Journal d'arbitrage et de médiation canadien sollicite des articles de chercheurs, de praticiens et d'étudiants sur tout processus ou aspect des PRD. Nous sollicitons également des recensions d'ouvrages ainsi que des articles originaux portant sur la vaste gamme de thématiques liées aux modes de prévention et de règlement des différends. Les soumissions provenant de différents secteurs et disciplines tels que les affaires, les communications, l'économie, l'ingénierie, le gouvernement, le droit et la psychologie sont les bienvenues.

Les membres et amis de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada qui souhaitent rédiger des articles pour le journal sont encouragés à contacter un membre du comité de rédaction au sujet de leur article, à journal@adric.ca



Pour connaître les exigences en matière de fond et de forme de l'article, consultez [les Lignes directrices pour les auteurs potentiels](#).

OFFICE DES TRANSPORTS DU CANADA

L'Office des transports du Canada (OTC), en collaboration avec l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada (IAMC), met à jour sa liste d'arbitres. Si vous souhaitez figurer sur cette liste, rendez-vous sur notre site Web pour en savoir plus : <https://adric.ca/fr/otc-cta/>

DES ARBITRAGES PLUS ÉCOLOGIQUES

L'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada (IAMC) est fier d'annoncer qu'il soutient officiellement la Campaign for Greener Arbitrations : The Green Pledge (Campagne pour des arbitrages plus écologiques : l'engagement vert), une initiative visant à réduire l'impact de la communauté internationale de l'arbitrage sur l'environnement. Notre participation réaffirme notre engagement ferme de ces dernières années à réduire l'impact environnemental de nos activités et de celles de nos intervenants.



VISIT US AT:
greenerarbitrations.com

RÉUNION DE L'IAMC AVEC L'ASSOCIATION DU BARREAU CANADIEN (ABC)



De gauche à droite : Elena Mamay, Elena Merritt, Shannon Belvedere, Gary Lacasse (IAMC), Katherine Symonds, Frank McBrearty
À l'écran de gauche à droite : Véronique Morissette, Laura Allan

Cette photo a été prise lors d'une réunion en personne entre l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada (IAMC) et l'Association du Barreau canadien (ABC), le vendredi 14 juin 2024, à Ottawa, en Ontario. La réunion a abouti principalement à une entente pour collaborer sur des projets conjoints afin de promouvoir le PRD au Canada.

ÉVÉNEMENTS POUR LES AFFILIÉS

ADR Institute of Ontario (ADRIO) / Institut de médiation et d'arbitrage de l'Ontario

Atelier sur l'IA pour les professionnels des PRD

27 juillet, de 10 h à 14 h (HNE)

<https://adr-ontario.ca/AIworkshop/>

Cet événement sera accessible en ligne à tous les membres. Tous les membres de l'IAMC bénéficieront également d'un tarif préférentiel. .

ADR Institute of Alberta (ADRIA) / Institut de médiation et d'arbitrage de l'Alberta

Consensus Decision Making Consensus Decision Making, novembre 2024

Participez-vous à des consultations multipartites ou à des échanges avec le public? Voulez-vous réunir les parties prenantes pour trouver des solutions créatives? Notre cours en ligne sur la prise de décisions consensuelles est conçu pour vous!

Points forts du cours :

- Vue d'ensemble des processus consensuels : apprenez les outils et techniques essentiels.
- Séances interactives en ligne : participez dans le confort de votre maison.
- Instruction par des experts : bénéficiez des conseils de professionnels de premier plan.

Frais du cours : 2 100 \$

Prix spécial pour les membres de l'ADRIA : 2 000 \$

Conditions préalables : Aucune

Pour en savoir plus, connaître les dates et heures des cours, et vous inscrire, rendez-vous sur notre site Web : <https://adralberta.com/events/consensus-decision-making-nov-2024/>

Separation and Divorce Mediation: Spousal Support & Division of Property, novembre 2024

Améliorez vos compétences en médiation grâce à notre cours en ligne avancé Separation and Divorce, Spousal Support and Division of Property (séparation et divorce, pension alimentaire et partage des biens), qui fait partie du programme avancé de certificat en séparation et en divorce de l'ADRIA. Familiarisez-vous avec les lois fédérales et provinciales sur la pension alimentaire pour conjoints et le partage des biens.

Détails :

- Format : en ligne
- Frais : 800 \$
- Conditions préalables : formation antérieure en médiation évaluée

Faites passer votre expertise à la vitesse supérieure pour traiter les cas complexes.

Pour en savoir plus, connaître les dates et heures des cours, et vous inscrire, rendez-vous sur notre site Web : <https://adralberta.com/events/separation-and-divorce-mediation-spousal-support-division-of-property-online-nov-2024/>

OPPORTUNITÉS D'EMPLOI

Le Centre canadien pour l'éthique dans le sport (CCES) cherche à recruter un directeur général à Ottawa, ON. Pour plus de détails sur le poste, cliquez ici : <https://cces.ca/fr/dg-sport-securitaire> .

Soumettez votre candidature en ligne sur BambooHR avant le 28 juin 2024, via ce lien : <https://cces.bamboohr.com/careers/46> .

Si vous avez des questions sur le poste, veuillez contacter Robin Witty à rwitty@sportlaw.ca .